
UDRUGA SLIJEPIH PSŽ, Sokolova 5 
Požega

IZVJEŠĆE O RADU 2014. g.

Izvješće o radu je sažetak Programa rada uvjetovano ostvarenjem Financijskog plana. 
Financijski plan se temelji na stalnim i stvarnim izvorima prihoda iz proteklih godina uvećan 
za porast troškova života ili inflaciju. Izostankom stalnih izvora prihoda gubi se realnost 
Financijskog plana, a time i balans ili ravnoteža u poslovanju, podbačaj u odnosu na 
zacrtani Program rada. Narušena ravnoteža u poslovanju može se umjetno održati neko 
vrijeme kratkoročnim uštedama i privremenim izvorima financiranja.
I 2014.godine nastojali smo kroz projekte prema Ministarstvima i regionalnoj i lokalnoj 
zajednici, osigurati financijska sredstva za minimalan rad, ali nismo uspjeli kao ni većina 
udruga.
Udruge se prijavila na natječaj za institucionalnu potporu u vrijednosti 100.000,00 kn koja 
nažalost nije odobrena.
Također, prijavljen je program kod MSPM - Trogodišnji program koji je napisan i kandidiran 
ali je od minimalnih 60 dobio 58 bodova i kako smo izvješteni nije prošao. Interesantno je da 
su gotovo sve Udruge OSI s područja naše Županije kandidirale programe, ali niti jedna nije 
zadovoljila kriterije.
Jedini Program koji se provodi od MSPM je druga godina trogodišnjeg Programa videćeg 
pratitelja44 slijepoj i slabovidnoj osobi nesamostalnoj u kretanju koja živi sama.
Program je odobren kako smo izvjestili u prošlogodišnjem izvješću na 4 sata i njega je 
uspješno provodila prema potrebama korisnika videća pratiteljica Andreja Resanović i 
voditelj projekta predsjednik Udruge Zdravko Čop.
Moramo podsjetiti da ovim projektom je odobrena plaća izvoditeljici projekta za 4 sata, 
režijski trošak od simboličnih 224 kn mjesečno što je samo malo više od mjesečnog utroška 
vode i odvoza smeća. Tako da iz svojih skromnih prihoda moramo pokrivati i dio režijskih 
troškova koji se odnose na Program videćeg pratitelja.
Voditelju projekta nisu odobreni ni putni troškovi a kamoli naknada za organizaciju i 
provođenje projekta, ali zato kao odgovorna osoba kazneno i materijalno odgovara za sve 
propuste i nepravilnosti u tijeku provođenja projekta.

Što se tiče redovitog poslovanja, obavljali su ga predsjednik i videća pratiteljica te gospođa 
Kata Kuraja do 12. lipnja 2014 g. to jest do isteka ugovora iz Javnih radova HZZ, u 
smanjenom obimu.

Redovito poslovanje se kao i prethodnih godina odnosilo na standardno poslovanje udruge s 
članstvom državnim institucijama, lokalnom upravom i samoupravom i Savezom, a iz kojeg 
su proizišli režijski, komunikacijski, uredski, bankarski i ostali troškovi.
Županija i Grad Požega su nam odobrili na naš projekt za 2014. godinu 11.000 kn iz 
proračuna. Gradovi Pletemica i Kutjevo u posljednjih 8 - 9  godina nisu izdvojili ni kunu za 
sufinanciranje naše Udruge, iako dosta članova ima prebivalište na njihovim prostorima. Od



općina sufinancirani smo od općine Brestovca s 1. 500 kn, općine Jakšić, Čaglin, Kaptol i 
Velika nisu doznačile iz svog Proračuna niti jednu kunu.
Sa ovakvom alarmantnom situacijom u Udruzi upoznati su po nekoliko puta u proteklom 
razdoblju i 2014.godini i lokalne zajednice kao i Županija ali bez nekog odjeka i učinka.

Sva nastojanja temeljnih udruga slijepih i Hrvatskog saveza slijepih kao i Nacionalnog saveza 
osoba s invaliditetom da se udrugama OSI osiguraju minimalna sredstva za institucionalnu 
podršku - osnovnu djelatnost bar za minimum administrativnih usluga kako bi članovi 
ostvarili neka socijalna prava, povlastice i neophodna pomagala, naišla su kod Ministarstava i 
Vlade RH na nerazumijevanje, jednako kao i inkluzivni dodatak..
Da apsurd bude veći, samo kod nas u Hrvatskom zavodu za zdravstveno osiguranje u Požegi 
našim članovima osporavaju se i uskraćuju reproduktori i snimači zvučnih knjiga i časopisa 
na koje imaju pravo prema Zakonu o pomagalima.

Rad s članstvom -
Budući daje reduciran administrativni rad bolje reći ukinuto radno mjesto administratora, 
režijski troškovi su se proporcionalno smanjili, ali su se smanjile gotovo i sve aktivnosti jer 
je izostala animacija i organizacija članstva za aktivnosti. Ostale su samo one aktivnosti koje 
smo smatrali da su jako bitne i koje nas prezentiraju u medijima.
Tako smo skromno obilježili Dan žena.
Na susret žena za Majčin dan u Slavonski Brod upućena je predsjednica sekcije žena Željka 
Peška.
Zbog izostanka sufinanciranja ne provode se postojeći projekti, izostalo je i redovito druženje 
članstva i ostale redovite aktivnosti.
Zvanično 1.lipnja u evidenciju članstva naše Udruge upisano je 15 članova Gradske udruge 
slijepih Požega koja je prestala s radom.

U 6. mjesecu 2014. g. organiziran je jednodnevni izlet u „Zlatni lug“ -  Emovci na koji se 
odazvalo 25 članova koji su sudjelovali u sufinanciranju ručka. Prijevoz je donirao 
„ALLES44, a sendviče i napitke je osigurala Udruga.

Međunarodni dan „Bijelog štapa“ obilježili smo u sklopu proslave „60 godina brige o 
slijepima i za slijepe44 novinari su o tome podrobno izvijestili na čemu im se zahvaljujemo. 
Skromna proslava započela je u Gradskom kazalištu Požega s nastupom KUD-a Požega, 
nastavljena svečanom sjednicom Skupštine s osvrtom na 60-to godišnji rad, proglašenjem 
počasnih članova i dodjelom priznanja regionalnoj i lokalnim zajednicama, Savezu, 
donatorima i svima koji su pomagali na bilo koji način rad Udruge u proteklom razdoblju . 
Sjednici su nazočili predstavnici Županije, Grada, Biskupije državnih institucija, Udruge 
slijepih Lipik -  Pakrac i ostalih Udruga OSI maše županije. Sjednici je nazočio i predsjednik 
Hrvatskog saveza slijepih gospodin Vojin Perić.
Proslava se nastavila u Udruzi malim domjenkom uz Dan otvorenih vrata.
Navečer u 20 sati Dramski studio slijepih „Novi život44 na čelu kojeg je Vojin Perić 
predsjednik Saveza, odigrao je predstavu „A kako vi vodite ljubav44 i prihod od prodaje 
ulaznica donirao našoj Udruzi kao financijsku pomoć.

Pokrovitelji ove proslave bili su; Županija i Grad Požega.

13. prosinca 2014. godine obilježen je spomen dan Sv. Lucije i održano je božićno druženje 
članstva uz osvrt na rad u tekućoj godini, te razmjenu želja i čestitki za nadolazeće blagdane.



Izostali su prigodni poklon paketi najpotrebitijim članovima jer su izostale i donacije 
prehrambenih artikala unatoč upućenim zamolbama.
I u 2014 godini proslijeđena je uskršnjica najpotrebitijem članu i božićnica najpotrebitijem 
članu u iznosu od 1.000 kn koju upućuje Hrvatski savez slijepih svake godine temeljnim 
udrugama.

Moramo još jednom naglasiti ono o čemu smo se složili na Skupštini za 2013.g. da su se na 
ovim prostorima provodile reforme, restrikcije, mijenjale su se vlade pa i država, ali osobe s 
invaliditetom nikad nisu bile u lošijoj poziciji i ovako diskriminirajućem položaju unatoč 
svim potpisanim Strategijama vezanim uz osobe s invaliditetom.

Udrugom u 2014. g kako je utvrđeno Statutom upravljao je Izvršni odbor s predsjednikom 
Udruge.
Sastao se prema statutarnim odredbama 4 puta u tijeku godine, jednomu starom i tri puta u 
novom sastavu razmatrao probleme od vitalnog značenja za poslovanje udruge, tražio rješenja 
za nastale probleme i organizirao poslovanje Udruge.
Na kraju iznosimo da udruga trenutno broji 95 članova , po dobnoj strukturi :

• do 18 godina člana,
• od 19-40  godina članova,
• od 40 -  65 godina članova,
• iznad 65 godina članova.

Na koncu i ovog Izvješća kao i prethodnih godina, moramo zaključiti da su aktivnosti 
Udruge bile sukladne s financijskim mogućnostima.
Udruga je izmirila svoje dugovanje iz prošlih godina prema djelatnicama, i unatoč svim 
poteškoćama u poslovanju žiro račun kod Podravske banke nije blokiran, već na dan 31.12. 
2014. g prikazuje pozitivan saldo.

U Požegi, 16. ožujka 2015.g.
Predsjednik Udruge: 

Zdravko Čop


